




Ftennede 3. marts 2024

Beretning2023

R0nnede Vandvaerk har i 2023 udpumpet ca. 132.500 m2 vand. Det er en 
stigning pa ca. 6200 m2 i forhold til 2022. Det egede forbrug er relateret til, at vi i 
2023 har tilsluttet ca. 80 nye forbrugere, fordelt pa Krokusvej, Kervelvej og 
Golfhaven ogen enkelt industrivirksomhed pa Symbiosen. Derudover har vi et 
egetforbrug pa ca. 3700 m2 til filterskyl.

Vi har som tidligere ar lebende i 2023 faet udtaget de lovpligtige analyser pa 
vandvaerket - ledningsnettet - boringerne og med stikprover foretaget hos 
forbruger. Alle analyserne harvaeret under vaerdierne i forhold til 
miljoministeriets krav.

Provesvarende ligger pa vores hjemmeside.

Faxe kommune har i samarbejde med konsulentfirmaet Niras udarbejdet en ny 
vandforsyningsplangaeldende for 2024-2034. Den harvaeret til droftelse hos 
vandvaerkerne i januar maned og herefter sendt i offentlig horing fra den 18/1 - 
14/3 2024

Jeg vil ikke gennemga det hele, da det er et vaerk pa 120 sider. Kort fortalt gar den 
ud pa at sikre alle forbrugere i Faxe Kommune en robust vandforsyning, og at alle 
kan modtage drikkevand af hoj kvalitet.

Der er udarbejdet stamdata pa de enkelte vaerker - for Ronnede Vandvaerk er der 
ingen kommentarer.

Det er dog vaerd at se pa prognosen for, hvor meget vores vaerk skal levere i 
fremtiden. Ifolge den forventes det, at Ronnede Vandvaerk i 2034 skal udpumpe 
50.000 m2 mere vand, end vi gor i dag. Sa udviklingen ser ud til at fortsaette i 
Ronnede.

Vi har 650 malere som indenfor de naeste par ar har naet tidsgraensen pa 9 ar, 
hvorefter der stilles krav til enten udskiftning eller stikprovekontrol. Det kraever, 
at vi nedtager 10% af partiet, der herefter sendes til kontrol pa laboratorium. For 
at fa godkendt det indsendte parti, ma hojst 4-5 malere overskride 
kontrolgraensen pa + - 4%. Overholder de ikke graensen, skal hele partiet 
udskiftes, hvis ikke vil de have en levetid pa 3-5 ar mere. Vi har vurderet, at det i 
stedet for vil vaere okonomisk ansvarligt at udskifte til nye malere.

R0nnede 3. marts 2024

Beretning2023

R0nnede Vandvaerk har i 2023 udpumpet ca. 132.500 m2 vand. Det er en 
stigning pa ca. 6200 m2 i forhold til 2022. Det 0gede forbrug er relateret til, at vi i 
2023 har tilsluttet ca. 80 nye forbrugere, fordelt pa Krokusvej, Kervelvej og 
Golfhaven og en enkelt industrivirksomhed pa Symbiosen. Derudover har vi et 
egetforbrug pa ca. 3700 m2 til filterskyl.

Vi har som tidligere ar lebende i 2023 faet udtaget de lovpligtige analyser pa 
vandvaerket - ledningsnettet - boringerne og med stikprover foretaget hos 
forbruger. Alle analyserne harvaeret under vaerdierne i forhold til 
miljoministeriets krav.

Provesvarende ligger pa vores hjemmeside.

Faxe kommune har i samarbejde med konsulentfirmaet Niras udarbejdet en ny 
vandforsyningsplangaeldende for 2024-2034. Den harvaeret til droftelse hos 
vandvaerkerne i januar maned og herefter sendt i offentlig horingfra den 18/1 - 
14/3 2024

Jeg vil ikke gennemga det hele, da det er et vaerk pa 120 sider. Kort fortalt gar den 
ud pa at sikre alle forbrugere i Faxe Kommune en robust vandforsyning, og at alle 
kan modtage drikkevand af he] kvatitet.

Der er udarbejdet stamdata pa de enkelte vaerker - for Ronnede Vandvaerk er der 
ingen kommentarer.

Det er dog vaerd at se pa prognosen for, hvor meget vores vaerk skal levere i 
fremtiden. Ifolge den forventes det, at Ronnede Vandvaerk i 2034 skal udpumpe 
50.000 m2 mere vand, end vi gor i dag. Sa udviklingen ser ud til at fortsaette i 
Ronnede.

Vi har 650 malere som indenfor de naeste par ar har naet tidsgraensen pa 9 ar, 
hvorefter der stilles krav til enten udskiftning eller stikprevekontrol. Det kraever, 
at vi nedtager 10% af partiet, der herefter sendes til kontrol pa laboratorium. For 
at fa godkendt det indsendte parti, ma hojst 4-5 malere overskride 
kontrolgraensen pa + - 4%. Overholder de ikke graensen, skal hele partiet 
udskiftes, hvis ikke vil de have en levetid pa 3-5 ar mere. Vi har vurderet, at det i 
stedet for vil vaere okonomisk ansvarligt at udskifte til nye malere.



Her arbejdervi med en nytype malere, med indbygget sim-kort. De vilsende os 
direkte oplysninger om forbruget, hvilket vil vsere til gavn bade for forbruger og 
Ronnede Vandvaerk. Forbrugerne vil straks blive informeret om 
uregelmaessigheder i deres forbrug ogfor Ronnede Vandvaerks vedkommende vil 
vi pa sigt spare udgifter til maleraflaesning.

Vi afventer dog den endelige pris pa disse nye malere og selvfolgelig en garanti 
pa, at de virker pa vores vaerk. Det vil blive afgjort i naermeste fremtid via mode 
med Kamstrup, som er vores leverandor.

Pa sidste ars generalforsamling naevnte vi, at vi havde planer om at opfore 
solceller pa taget af vaerket. Vi forventer, at det vil kunne ske i lobet af foraret. Vi 
bar selvfolgelig radfort os med div. eksperter og konsulenter pa omradet.

Vi bar faet tilbud pa et anlaeg, der kan yde 40.000 KWh og med batteri til 
opbevaring af overskydende strom, i de perioder anlaegget producerer mere end 
vi kan anvende. En sadan anlaeg vil koste ca. 1 mill. Kr. Det menervi ikke er 
okonomisk ansvarligt, da vi for at finansiere det, skal lane pengene.

Det der vil blive opsat, er et anlaeg uden batteri og med en ydelse pa 20.000- 
22.000 KWh. Det vil koste ca. 130.000 kr. + moms, og det vil vi selv kunne 
finansiere. Det vil give os en arlig besparelse pa ca. 30.000 kr. - og det vil give et 
afkast pa ca. 20 % af investeringen og anlaegget vil have tjent sig ind pa 4-5 ar.

Vi har faet opdateret vores hjemmeside. Vi vil fremadrettet straebe efter, at den 
opdateres oftere og at man her kan folge med i, hvad der sker pa Ronnede 
Vandvaerk.

Pa ledningsnettet har vi i 2023 ikke haft de store problemer. Vi har haft et brud 
ved boring 1, pa eget omrade og derudover et brud pa Denderupvej.

Vi er stort set ferdige med anlasgsarbejdet vedr. STOP 37. Ledningsnet og 
malerbronde er etableret pa selve anlaegget og ny ledning er fort under Ny 
Naestvedvej.
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Det skal oplyses at nuvserende kasserer, Knud Olsgaard, fraflytter sin ejendom, 
Kaersangervej 7, Rnnnede, pr. 1. maj 2024, og er ikke andelshaver mere pr. denne date, 
kassereren flytter i lejebolig, udlejet af Lej Nyt, Rjannede.

I henhold til paragraf 14 i R0imede Vandvaerks vedtaegter, kan bestyrelsesmedlemmer 
kun besta af andelshavere i R0nnede Vandvaerk.

Ved foresporgsel, bar Lej Nyt, Industrisvinget 6, 4683 Rannede, meddelt, at Knud 
Olsgaard er andelshaver pa deres vegne, i den mellemliggende periode, fra 1. maj 2024 
og frem til en vedtaegtsaendring kan finde sted.

Ud fra ovenstaende er det bestyrelsens opfattelse, at Knud Olsgaard forsat kan regnes 
som andelshaver, og dermed fortsastte i bestyrelsen, indtil en vedtaegtsaendring kan finde 
sted. Tidligere formand, nu afdode Arne Skovby, har i lignende forbindelser oplyst, at 
den anforte tekst i paragraf 14, kan tolkes saledes.

Bestyrelsen vil inden udgang af januar 2025, stille forslag til aendring af paragraf 14, 
hvorfor nuvaerende tekst:

"Bestyrelsen bestar af mindst 5 og hojst 7 medlemmer, valgt blandt andelshaveme for 2 
ar ad gangen" —

aendres til:

"Bestyrelsen bestar af mindst 5 og hojst 7 medlemmer, hvoraf flertallet af 
bestyrelsesmedlemmeme skal vsere andelshavere, valgt for 2 ar ad gangen."

Vi kan under valg af bestyrelse konstatere, at Knud Olsgaard er pa valg for de naeste 2 
ar, og ud fra

ovenstaende foreslar vi Knud Olsgaard genvalgt for de kommende 2 ar.

Med disse ord viljegfremlaegge beretningen tilgeneralforsamlingens 
godkendelse.

Steen Kargaard Jensen

Formand
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